
Friluftsrådet
på Sydfyn

Dato : 21.03.2022
Referent: Simon

Deltagere :
Erik, Lars, Per H,
Michael Martin, Ninna
og Simon
afbud:
Per F og Fini

Bestyrelsesmøde på Trente Mølle  Trentevej 7  5672 Broby
klokken 20.00 – 22.00

Næste møde :
Årsmødet på Trente
Torsdag d. 23.03.2022

Dagsordenpunkter Diskussion Handling Ansvarlig(e)
person(er) Tidsramme

1. Godkendelse af
referatet fra sidste møde.-
Godkendelse af
mødedagsordenen.

Referatet ligger på
hjemmesiden.

Simon

2. Årsmødet,
Vores næstformand
kommer da Mogens
Kirkeby ikke kunne.
Tue fra Trente kommer og
fortæller om Bittenhus og
Øhavsakademiet

Forslag til:
ordstyrer Lars Krumholt
Referent Simon
Lars og Erik er
stemmetællere

Det er vigtigt at alle
præsenterer sig med;
fulde navn og organisation
man repræsenterer

Michael Martin spørger
Lars Krumholt inden
mødet



De enkelte områder er
velkomne til at supplere
formandens beretning

Forplejning:
vi fordeler dem imellem os

Vi mødes og holder
formøde, samt gør klar
17:30

3. Aktuelle aktivområder :
Årsmødet :
Arbejds-fordeling og om I
har nogle delberetninger
fra Jeres
udvalg/interesseområder

4. De 3 temagruppers
arbejdsområder,
arbejdsform og møder :
a. Gråt udvalg :
b. Grønt udvalg :
Adgangsforhold M 08.03
c. Blåt udvalg :
Fortøjringspæle M 10.03
Broer M 03.03 & 07.03
Kystsikring M 06.03

Der diskuteres hvorvidt
temagrupperne skal
kunne få kørselsrefusion.
Det er jf. friluftsrådet kun
bestyrelsesmedlemmerne
der får refusion, men vi får
et årligt rådighedsbeløb,
som kan fordeles på
grupperne.

a. Gråt udvalg :
b. Grønt udvalg :
- fokus på

adgangsforhold i
naturen og mulighed
for at klage over
afgørelserne til

Hvis der er relevante
temagrupper der ønsker
at søge refusion til et
projekt, er formanden villig
til at stå på mål for at
grupperne får refusion fra
Friluftsrådet Sydfyns
midler.



Natur/miljø i
kommunen

- Der er ikke sket noget
ved Tørvemosevej

c. Blåt udvalg:
- en af udfordringerne

ved at
både/badebroerne
bliver for lange er, at
man kan tvinge
roerne derud hvor de
ikke kan bunde
(medmindre man kan
ro under)

- Det kunne være fint
med en opfølgning på
private både og
badebroer.

- Ved nyetableringer vil
vi gerne lægge vægt
på, at de skal være
med offentlig adgang.

Vi skal have lavet et notat
med, hvad der er lov for
adgang og færdsel på
både og badebroer

-Ninna spørger Svendborg
kommune om hvad status
er.

-Lars kontakter Svendborg
kommune (Henriette
Mørk)

5. Bestyrelsens møder og
initiativer :
Vi skal arrangere det
kommende
Regions-seminar 7.maj og
det næste
Region-bestyrelsesmøde
2. juni

- Gode ideer til
regionsseminaret den
7. maj

- Thurøbund
Spejdercenter:
https://thurobund.bo
okhus.dk/

- Egebjerghytten og
Egebjergmølle:
http://egebjerghytten
.dk/

- Hvor vil være et godt
sted til regionsmødet
den 2. juni:

https://thurobund.bookhus.dk/
https://thurobund.bookhus.dk/
http://egebjerghytten.dk/
http://egebjerghytten.dk/


- Markhuset
- Bittenhus
- Millinge Klint
- Shelterplads ved

Dyreborg
6. Siden sidst  fra
formanden :
Kommer med et udkast til
en årsberetning
Friluftsrådets
generalforsamling lørdag
den 23. april kl. 10:00 på
Munkebjerg Hotel i Vejle.
Naturnationalparkerne
Hvem ejer jorden og hvad
bruges den til :
2 notater som bilag

Et af de store emner er
naturnationalparkerne - se
notaterne for ejerforhold.
- udfordringen er, at

man begrænser
adgangsforholdene i
naturnationalparkerne
med de private ejere

- Vi debatterer
adgangsforholdene
og udfordringerne ved
nationale og private
skove.

7. Siden sidst fra de andre
i bestyrelsen herunder
“postkassen” :
Borgmestermøder
M 10.03
Fredningsnævnet 2 sager
M 01.03 & 13.03

Se bilag; “Velkommen i
jobbet - velkommen i det
fri”, med oplæg til
borgmestersamtaler.
- Det er Winnie der

kommer rundt på tour
og taler med de nye
borgmestrer. Det er
oplagt at hun besøger
Ærø og Langeland

8. Eventuelt. Vi skal hver især kigge på
udlodningsmidlerne, der
er rigtig mange i år!

Der er stille i forhold til
råge-problematikken




